
 »آرمان ملی« پیامدهای وفاق ملی 
در جامعه را بررسی می کند:

حرکت دولت روی ریل لرزان!
احمد شیرزاد در گفت وگو با »آرمان ملی«: وفاق 

نباشد، مایوس می شویم

آرمان ملی: »وفاق« یکی از شعارهایی بود که مسعود 
نگاه   انتخاباتی  کارزار  در  توانست  آن  ح  طر با  پزشکیان 
جناح های سیاسی را به خود جلب کند. شاید او می دانست 
که با اجرایی شدن این شعار و ایجاد اتحاد بین گروه ها، 
اجتماعی  سیاسی-  تشکلات  برخی  و  احزاب  جبهه ها، 
انتقادهای بسیاری متوجه  دولت خواهد شد. چه آنهایی 
که  که به دنبال سهم خواهی بیشتر هستند و چه آنهایی 
معتقدند سهمی به آنها داده نشده است. هرچه بود دولت 
چهاردهم با کابینه ای مرکب از دو جناح عمده سیاسی آغاز 
به کار کرد. حتی در چینش استاندارها هم می بینیم دولت 
حد تعادل را در پیش گرفته است. اصولگراها و اصلاح طلبان 
به عنوان دو اردوگاه سیاسی که معمولا روابطی پرتنش با هم 
داشته اند، حالا در ترکیب دولت چهاردهم با هم همکاری 
می کنند. در ادامه این گزارش نگاهی خواهیم داشت به 
آخرین تحلیل هایی که به حوزه وفاق ارتباط دارد. البته برای 
تازه ترین تحلیل در این مورد با یکی از تحلیلگران گفت وگو 
گر وفاق در بلندمدت  کرده ایم. احمد شیرزاد معتقد است که ا

اجرایی نشود وضعیت مایوس کننده خواهد بود.
   رویکرد جدید پزشکیان 

احمد شیرزاد، فعال سیاسی اصلاح طلب و تحلیلگر مسائل 
سیاسی در پاسخ به اینکه آنچه »وفاق« نامیده می شود چه 
خصوصیاتی دارد و چگونه باید در یک دولت اجرایی شود، 
به »آرمان ملی« می گوید:  »آنچه تحت عنوان وفاق از سوی 
پزشکیان مطرح شد به  نوعی یک رویکرد جدید بود. در زمان 
انتخابات برخی از منتقدان این وفاق را باور نمی کردند. 
اصولگراها تلاش داشتند بگویند که دولت چهاردهم دولت 
بر علیه  تبلیغات منفی  این محور  و  سوم روحانی است 
رئیس جمهور بود ولی دولت جلوه های وفاق را در گزینش 
نیروها و چینش کابینه به خوبی نشان داده است.« این فعال 
سیاسی با تحلیلی بر کابینه چهاردهم ادامه می دهد:  »در این 
کابینه مجموعه ای از نیروهای اصلااح طلب و اصولگراهایِ 
معتدل حضور دارند که در واقع توانسته اند تا اینجا یک 
کابینه کارآمد را تشکیل دهند. همچنین می بینیم هماهنگی 
خوبی بین دولت و سایر ارکان نظام به وجود آمده است. حتی 
بین دولت و نهادهای امنیتی مانند شورای امنیت ملی و... 
همکاری خوبی وجود دارد. توجه داشته باشید که کابینه 
چهاردهم تلاش می کند تا خود را با سیاست های کلی نظام 
تطبیق دهد«. او با اشاره به نشانه های وفاق در برنامه های 
پزشکیان اضافه می کند:  »همانطور که رئیس جمهوری اعلام 
کرد برنامه توسعه هفتم را در دستور کار قرار خواهد داد. 
توجه داشته باشید که این برنامه ای نیست که بگوییم صرفا 
به اصلاح طلبان تعلق دارد یا تماما توسط اصولگراها نوشته 
شده است. برنامه هفتم تجربه ای ملی است و اینکه در اجرا 
چقدر می توانند موفق باشند باید در انتظار آینده باشیم. این 

عملکرد، مظهر عمومی و بارز شعار وفاق است«.
   اختلاف درونی نداریم

این فعال سیاسی در همین مورد ادامه داد: »از لحاظ 
کشور  که  کنیم  محتوایی هم باید به این موضوع اشاره 
پهناوری مانند ایران را نمی توان با یک گروه و یک حزب اداره 
کرد. این بحثی است که همواره با دوستان اصولگرا داریم. 
اصولگراها فکر می کردند با دولت تک حزبی می توان کشور را 
مدیریت کرد ولی تجربه دولت سیزدهم خلاف این موضوع 
را نشان داد«. شیرزاد در پاسخ به اینکه جامعه چگونه باید 
پیام وفاق در دولت را احساس کند، می گوید: »اینکه افراد 
حاضر در دولت دارای چه سوابقی هستند همواره از چشم 
شهروندان پوشیده می ماند ولی جریان های سیاسی و 
گاه هستند. آنچه در  نمایندگان مجلس به این موارد کاملا آ
این فرصت اندک از دولت چهاردهم می بینیم خبری از دعوا 
و نطق های جنجالی نیست و خبری از اتهام به دولت های 
گذشته هم وجود ندارد. این آرامش می تواند پیام خوبی برای 
مردم باشد. البته تنش با اسرائیل همچنان وجود دارد ولی 
گرچه شاهد دیدگاه های  هیچ اختلاف شدید درونی نداریم. ا
متفاوتی هستیم ولی خبری از دعوا و کش مکش های سیاسی 
گر وفاق حاصل نشود باید در  نیست«. او در این مورد که ا
گر وفاق اجرایی نشود  انتظار چه اتفاقی باشیم، تصریح کرد:  »ا
گر  وضعیت بسیار مایوس کننده خواهد شد. به خصوص ا
وفاقی بین مدیران وجود نداشته باشد رفته رفته آثار شکاف 
و دلسردی خود را در جامعه نشان می دهد. به عنوان نمونه 
شاهد بودیم که در زمان دولت روحانی، صداوسیما در سمت 
کنون و با روی کارآمدن دولت  مقابل قرار گرفته بود ولی ا
چهاردهم کمی احساس می کنیم صداوسیما متعادل تر رفتار 
می کند. هنگامی که پزشکیان با شعار و عملکرد »وفاق« جلو 
می آید مجلس و سایر نهادها هم باید همکاری کنند«. این 
تحلیلگر سیاسی در مورد وفاق الزامی دولت و مجلس اضافه 
می کند:  »مجلس بر روی برخی از وزرا چون اصلاح طلب 
هستند، تردیدهایی دارد ولی حالا که در روند وفاق حضور 
کابینه با چشم جناحی  که نباید به  کردند می بینیم  پیدا 
نگاه کرد. ایران کشور پهناوری است و چه دولت پزشکیان 
و چه دولت های دیگر که در آینده خواهند آمد باید از همه 

ظرفیت ها و جناح ها استفاده کنند.«
کمیت ها    شأن وجودی حا

محمد فاضلی، جامعه شناس در جلسه ای که با عنوان 
»توسعه و نسبت آن با وفاق ملی« و به میزبانی معاونت 
راهبردی برگزار شد در مورد اهیمت وفاق گفت:  »بحران 
کنونی این است که ظرفیت حل مساله تا حد زیادی از دست 
خ داده است. حل  رفته و این اتفاق در میان مردم هم ر
مسائل یک ضرورت است و مبنای وفاق هم همین است. 
کمیت ها در حل مسائل است که شامل  شأن وجودی حا
سه دسته تولید امنیت، خلق تفاهم و خلق رونق می شود. 
در سایه این رویکرد مسئولیت این مساله پذیرفته می شود 
و مشخص می شود که حاضریم برای حل آن دست به چه 
گر به  تغییراتی و چه همکاری هایی بزنیم. وفاق فی نفسه ا
حل مساله منجر نشود فاقد ارزش است و حتی ممکن است 

به یک رویکرد غیرواقعی برای تقسیم قدرت تبدیل شود.«

با  تعامل شورای شهر  آرمان ملی- حمید شجاعی: 
شهردار پرحاشیه تهران طی 3 سال گذشته همواره محل 
تامل؛  انتقاد و پرسش هایی بوده که نشان از نوع مواجهه 
کانی داشته است. نکته  اعضای شورای شهر با علیرضا زا
گر امروز از اغلب اعضای شورا این سوال  مهم اینکه شاید ا
کانی  گر  به شهریور 1400 باز گردید باز هم زا پرسیده شود که ا
را به شهرداری تهران انتخاب می کنید، به احتمال زیاد 
قاطبه اعضای شورا پاسخ منفی می دهند و شاید چند نفر 
انگشت شمار پاسخ مثبت دهند. این مساله نیز به یک دلیل 
کانی بر امور  واضح و مشخص است و آن هم عدم تسلط زا
شهری  و عدم کارکرد موفق در این حوزه  بوده است. چنانکه 
کافی است عملکرد آقای شهردار را نه از منظر شهروندان 
تهرانی بلکه از نگاه خود اعضای شورا که با شهردار در یک 
اردوگاه سیاسیی قرار دارند جویا شویم تا مشخص شود 
کانی تا چه میزان توانسته عملکردهای مطلوبی داشته  زا
باشد و موجبات رضایت شورا و شهروندان را فراهم آورد. لذا 
هر چه رو به جلوتر می رویم به نکته ای که طی این سال ها بر 
کید داشتیم مبنی بر عدم تطابق کارکردی و تحصیلاتی  آن تا
کانی با شهرداری و عدم داشتن عقبه اجرایی در امور  زا
شهری بیش از پیش به چشم می خورد. مؤید این نکته را هم 
می توان در سوال های متعدد اعضای شورا از شهردار تهران 
ح شد  دانست که روزگذشته نیز بخشی از این سوالات مطر
کانی را به ساختمان بهشت کشاند. هر چند که  و علیرضا زا
شهردار تهران به سنت رفتارها و پاسخ های همیشگی خود 
از پاسخ دادن طفره رفت و در آخر هم حتی وعده های داده 
شده از سوی خودش را هم گردن نگرفت و به نهادهای دیگر  
پاس داد. جالب اینجا است که مهدی چمران در قامت 
رئیس شورای شهر تهران به طور تمام قد از پرسوال ترین 
شهردار تهران حمایت می کند و حتی به منتقدان نیز اجازه 
انتقاد نمی دهد تا بیش از پیش شهردار به جهت پاسخ دهی 
در مضیقه نماند. قدرمسلم پس از 3 سال نه شورا توانسته 
آنطور که باید شهردار را پاسخگو کند؛ نه شهردار به شورا 
پاسخگویی دارد.  آنچه که مسجل است سال آینده انتخابات 
شوراها برگزار می شود و به نظر نمی رسد با این نوع مواجهه و 
رویکردی که شورای شهر تهران با شهردار دارد مردم دوباره 
بخواهند به این تیم اعتماد کنند و دوباره امورات شهری را 

به آنها بسپارند.  

   شهردار زیر حرفش زد
کانی شهردار تهران برای  روز گذشته بود که علیرضا زا
پاسخ دهی به سوالات سوده نجفی و جعفر تشکری هاشمی، 
 اعضای شورای شهر تهران در خصوص عدم تحقق وعده 
ساخت مسکن  و عاقبت 630 »ون« شهرداری وارد شورای 
که مورد استقبال چمران؛ رئیس شورا و  شهر تهران شد 
کانی با قرارگرفتن  گرفت. ابتدا زا همچنین سایرین قرار 
پشت تریبون در خصوص ساخت مسکن اظهار داشت: »ما 
هدفگذاری کردیم که بتوانیم به سایر دستگاه ها، به نهادها، 
کنیم تا آنها بتوانند  کمک  به بخش عمومی  و خصوصی 
به وظایف خودشان عمکل کنند پس اینجا وظیفه دولت 
است؛ نه شهرداری نکته دوم که وظیفه شهرداری در جهت 
تسریع زمینه تولید مسکن در شهر تهران  است که این را به  
بهترین نحو انجام دادیم و این دستاورد بزرگ شهرداری 
تهران است و ماحصل کاری است که در قرارگاه جهادی 
بزرگ مسکن انجام شد. پس اصل سوال مربوط به موضوع 
نیست و ما پروانه صادر و زمینه سازی می کنیم و این پروانه 2 
تا 5 سال فرصت دارد که سازنده بسازد یا نسازد. لذا تعهدی 
برای ساخت 200 هزار واحد مسکونی نداریم.« این در حالی 
است که شهردار تهران نهم خردادماه سال جاری در آیین 
آغاز عملیات اجرایی 200 هزار واحد مسکونی شهر تهران گفته 
خ دادن است؛ نخست  بود: »امروز اتفاق مهمی  در حال ر

پایان عملیات ساخت 15 هزار واحد مسکونی که عمدتا در 
منطقه 15 تهران قرار دارد و دوم آغاز ساخت عملیات 200 هزار 
واحد مسکونی در ۹2 نقطه شهر که بخشی از این آمار مربوط 
به ساخت 24 شهرک الگو است.« در ادامه سوده نجفی عضو 
شورای شهر تهران گفت: »من فقط یکی از جلسات قرارگاه 
مسکن را عنوان می کنم که در دومین جلسه  در 4 اسفند 
در بند 5 مصوب کردیم دستور امکان آغاز عملیات اجرایی 
همزمان با صدور پروانه در پروژه ها؛ می خواهم ببینم این 
دستورالعمل کجاست؟ کی و چگونه تدوین شده چه کسی 
تدوین کرده و چرا اصلا باید یک قرارگاهی باید یک مصوبه 
داشته باشد که قانون را نقض کند شما حتی کار غیرقانونی 
را که در قرارگاه خودتان مصوب کردید را هم انجام ندادید؟ 
نجفی ادامه داد:  آقای شهردار متاسفانه برخی از این 
مصوبات شما در این قرارداد رانت را ایجاد کرده است. وی 
کانی در خصوص  عدم تعهد به  در خصوص صحبت های زا
ساخت مسکن بیان کرد: »شما وعده ساخته شدن 15 هزار 
مسکن را در قالب ایجاد و احداث محلات الگو به مردم دادید 
شما در ابتدای صحبت هایتان فرمودید که سوال مربوط 
به شهرداری نیست چرا نمایش آیین کلنگ زنی الان اینجا 
مرتبط با شهرداری شد این سوال بنده است. شما به کرات 
کید داشتید  که سالانه 1۸0 هزار  در مصاحبه های خودتان تا
گر می توانید سالانه 1۸0 هزار واحد  واحد مسکونی می سازید ا
مسکونی بسازید خوب الان که باید با گذشت سه سال 540 
کانی در نهایت  هزار واحد مسکونی ساخته می شد.« اما زا
تعجب گفته های خود پاسخ سوال نجفی و صحبت های 
وی را بیانیه سیاسی با مقاصد دیگر خواند. جالب اینکه 
کانی در آمد  چمران در مقام رئیس جلسه نیز در حمایت از زا
و اجازه صحبت بیشتر را به وی نداد و گفت: جای پرسش و 

پاسخ نداریم. 

کانی قانع کننده نبود    پاسخ زا
در پرسش دوم سیدجعفر تشکری هاشمی  در خصوص 
عاقبت 630 ون وارداتی شهرداری سوالات متعددی  از 
کانی عضو  شهردار تهران پرسید که با وجود پاسخ علیرضا زا
کانی گفت:   شورا از این پاسخ ها قانع نشد و خطاب به زا
12 سوال من را 12 پاسخ دادید که هیچکدام آن چیزی که 
کانی معمولا بچه هایی که امتحان  باید نبود جناب آقای زا
می دهند بعد از امتحان دو گروه می شوند یکی آن هایی که 
احساس می کنند امتحان خود را خوب داده اند یکی آنهایی 
که اصلا داخل کلاس نبوده اند پاسخ هایی که دوستان در 

اختیار شما قرار دادند آن چیزهایی که ما می خواستیم نبود 
کانی پاسخ دهم  گر در یک جمله قرار بود من به جای آقای زا ا
می گفتم سوءجریان ها توسط برخی واحدها انجام شد و من 
جلوی این سوی جریان ها را گرفتم و ان شاءا... از امروز آنها 
اصلاح می شوند. البته در جریان این سوال یک تنش لفظی 
خ داد که وی خطاب  کانی و  تشکری هاشمی  هم ر بین زا
به شهر دار اظهارکرد:  شما در مقام پاسخگویی هستید، نه 
کانی در پاسخ گفت: من هم می توانم سوال  طرح سوال که زا
کنم، سروصدا نکنید، تحمل کنید. اما این پایان کار نبود و 
رئیس کمیسیون عمران و حمل  و نقل شورای شهر تهران 
در جمع خبرنگاران بیان داشت: بسیاری از پاسخ های ارائه 
شده توسط شهردار تهران قانع کننده نبودند و شهردار تهران 
در جلسه امروز پاسخ بسیاری از سوالات را نداد و ابهامات 

باقی ماندند. 

    از مردم عذرخواهی کنید
در جریان حضور شهردار تهران درصحن شورا؛ مهدی 
کانی  اقراریان، عضو شورای شهر و از چهره های منتقد زا
طی تذکری خطاب به شهردار تهران از او خواست که درباره 
کند. او در جریان  قرارداد و تفاهم با چین شفاف سازی 
کانی  ح تذکر خود صوت بخشی از مناظره انتخاباتی زا طر
گفت: در فرایند  کرد و  با مصطفی پورمحمدی را پخش 
کانی اعلام کرد که 13 میلیارد یورو در  انتخابات، آقای زا
شرایط تحریم با چین قرارداد امضا کرده و از این میزان، 2 
میلیارد یورو به تفاهم نامه تبدیل شده است. البته بنده 
کانی را در  کلیپ صحبت های آقای زا می خواستم امروز 
صحن پخش کنم که با مخالفت شما )مهدی چمران( روبه رو 
کانی به موضوع  شد. عضو شورای شهر تهران تصریح کرد: زا
تفاهم نامه 13 میلیارد یورویی با چین اشاره کرده و گفته 
بود که در همین تحریم ها، نزدیک به 2 میلیارد یورو قرارداد 
نوشته است و ضمانت نامه اش نیز در دست شهردار است. 
اقراریان ادامه داد: در تاریخ 1۹ تیرماه سالجاری، نامه ای 
از طریق جنابعالی )چمران( به شهردار تهران نوشته شد تا 
توضیحاتی را در این باره بدهد، اما هنوز پاسخی به تذکر داده 
گر  ، ا کانی گفت: آقای شهردار نشده است. وی خطاب به زا
قراردادی یا تفاهم نامه ای وجود دارد، آن را به مردم بگویید 
و ارائه دهید و در غیر این صورت از مردم عذرخواهی کنید. 
عضو شورای شهر تهران در تکمیل تذکر خود بیان داشت: 
چنانچه شهردار تهران پاسخ قانع کننده ای ندهد، طبق 

کانی را مطرح خواهیم کرد. قانون، سوال از زا
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کانی را بررسی می کند »آرمان ملی« مواجهه شورای شهر با علیرضا زا

رابطه پرتنش شورا و شهردار 
کانی: ساخت مسکن به ما ربطی ندارد    زا

آرمان ملی- مطهره شفیعی: دیروز هم بحث فیلترینگ 
ح بود. سخنگوی قوه قضائیه در خصوص اقدامات  مطر
قوه قضائیه در رابطه با فیلترینگ گفت: در خصوص فضای 
مجازی و ساماندهی فضای مجازی، مقام معظم رهبری 
کید داشتند و فرمودند که  بارها بر اهمیت فضای مجازی تا
نباید فضای مجازی به دست دشمن بیفتد. در همه دنیا 
روی فضای مجازی خودشان مدیریت می کنند و ما هم باید 
اعمال مدیریت بکنیم. اصغر جهانگیر افزود: این موضوع از 
کنون در دستور پیگیری توسط مراجع ذی صلاح  گذشته تا
بوده است. از جمله مجموعه هایی که وظیفه دارند این 
موضوع را دنبال بکنند شورای عالی فضای مجازی است 
که دستگاه قضائی هم در آنجا حضور دارد، در صورتی که 

تصمیمی گرفته بشود به اطلاع مردم خواهد رسید. 

   صدای بی دغدغه های فیلترینگ
اما سایرینی بودند که با اظهاراتشان درباره فیلترینگ 
حاشیه ساز شدند. طبیعی است برخی مخالفان حذف 
فیلترینگ دغدغه ای ندارند چرا که به راحتی به شبکه های 
اجتماعی فیلترشده دسترسی دارند و نیازی به رفع فیلتر 
که به اینترنت  ندارند اما برای سایر بخش های جامعه 
بدون فیلتر دسترسی ندارند نسخه می پیچند مانند حمید 
رسایی! این دلواپس شناخته شده که از مخالفان جدی 
رفع فیلتر است، به راحتی در شبکه های اجتماعی مانند 
گرام، توییتر و تلگرام حضور فعال دارد. او اظهارداشت:  اینستا
حضور ما در این مجموعه ها، بیشتر از باب این است که به 

یکسری مسائلی که مطرح می شود، پاسخگویی کنیم. مثل 
که به عموم می گویند نروید چون آسیب  منطقه جنگی 
می خورید یا آسیب می زنید ولی یک عده که آموزش دیده اند 
وظیفه دارند دفاع کنند و جواب شبهات را بدهند، طبیعتا 

باید حضور پیدا کنند. 

   رسایی عوض می شود
کید بر اینکه متأسفانه دولت در  رسایی در شهریور ۹3 با تأ
برخورد با رسانه ها از شرح صدر برخوردار نیست، عنوان کرد: 
اساسا فیلتر سایت های خبری توسط معاونت مطبوعاتی 

وزارت ارشاد پایه قانونی ندارد و غیرقانونی است. اما او در 
کردن شهروندان  شهریور سال ۹۹ در خصوص محدود 
و کاربران به استفاده از پیام رسان های داخلی از طریق 
فیلترینگ پیام رسان های خارجی گفت: این نگاه برخی 
رسانه های واداده برای القای آن به مردم است؛ والا کسی 
دنبال بستن پیام  رسان های خارجی نیست، بلکه بحث 
بر سر ضابطه مند کردن فعالیت آنهاست تا امنیت روانی، 
اخلاقی، اقتصادی و سیاسی جامعه حفظ شود و فقط 
خائنان یا افراد ساده لوح ضرورتش را انکار می کنند. رسایی 
به راحتی در نقش مصلح طاهر می شود و می گوید: آنچه شما 
برای داخل محدودیت می دانید، ضوابطی عقلی برای ایجاد 
مصونیت داخل کشور است، نه محدودیت غیرعاقلانه و بر 
خلاف مصلحت جامعه! در 2۷ مرداد سالجاری رسایی بازهم 
تغییر روش داد و زمانی که وزیر ارتباطات به مجلس آمده بود، 
گرام اشاره و  به اقدام دولت ترکیه مبنی بر فیلترینگ اینستا
اظهارکرد: زمانی که عکس شهید هنیه منتشر شد اما از سوی 
گرام  گرام پست حذف شد، وزیر ارتباطات ترکیه اینستا اینستا
گرام مجبور شد شرایط ترکیه را بپذیرد.  را مسدود کرد و اینستا
کشور  که در  اما سیاست های ما پذیرفته نمی شود، چرا
کم است؛ ما نه فیلتر می کنیم و  ما سیاست شترمرغی حا
گر نمی توانید کامل فیلتر کنید، فیلتر را  نه فیلتر نمی کنیم، ا
گر شما وزیر شوید اولین سوالی  بردارید. حمید رسایی گفت: ا
که از شما می شود، همین مواردی است که گفته شد؛ باید 
یقه کسانی که فیلترشکن  می فروشند را گرفت، در این شرایط 

ما فقط داریم فحش می خوریم. 

ادعای عجیب رسایی درباره حضور در شبکه های فیلترشده 

ما باید باشیم، جای مردم نیست!

سخنگوی قوه قضائیه خبرداد
 بررسی عفو 

نیلوفرحامدی و الهه محمدی
سخنگوی قوه قضائیه در خصوص حادثه 
تروریستی تفتان اظهار داشت: در خصوص 
و  تفتان سیستان  در  که  تروریستی  جنایت 
بلوچستان اتفاق افتاد و منجر به شهادت و 
زخمی شدن جمعی از دلاورمردان نظم و امنیت 
کشور شد باید بگویم ما این شهادت و این 
شهادت ها را به خانواده بزرگ انتظامی کشور 
و خانواده این عزیزان تبریک و تسلیت عرض 
گفت: قوه قضائیه  می کنیم. اصغر جهانگیر 
نسبت به احقاق حقوق همه سربازان وطن در 
راستای تعقیب و مجازات قاطعانه تروریست ها 
و آمرین و مباشرین و مرتبطان آنها اقدام قانونی 
لازم را به عمل خواهد آورد. وی افزود: 10 نفر از 
عوامل پشتیبان این حادثه )تفتان( بازداشت 
شدند. در جریان درگیری و تعقیب و گریزی که 
بین تروریست ها و عوامل نظامی صورت گرفت، ۸ 
نفر از تروریست ها معدوم و 4 نفر دستگیر شدند 
و کسانی که دستگیر شدند به جنایات خود در 
اقدامات تروریستی دیگر اعتراف کردند. اقدامات 
امنیتی لازم برای دستگیری سایر مرتبطان 
توسط عوامل وزارت اطلاعات و فراجا و نیروی 
قدس سپاه در حال انجام است. در بین افراد 
دستگیر شده افراد غیرایرانی نیز بوده اند. وی 
درباره اینکه با توجه به اعلام صدور کیفرخواست 
پرونده چای دبش از سوی دادستان تهران، آیا 
وقت رسیدگی به این پرونده تعیین شده یا خیر 
و آیا رسیدگی علنی خواهد بود؟ تصریح کرد: این 
پرونده در 12 آبانماه امسال به شعبه اول دادگاه 
انقلاب ویژه رسیدگی به جرایم اقتصادی ارجاع 
شد و بلافاصله وقت رسیدگی تعیین شده است و 
زمان رسیدگی 3 آذرماه امسال است. سخنگوی 
دستگاه قضا با اشاره به تحقق شعار سال و 
حمایت از تولید درباره فعالیت های دستگاه 
قضائی در این زمینه، گفت: یکی از موارد درباره 
تعرفه خدمات بندری بود که دادگستری استان 
هرمزگان در این زمینه ورود کرد و مشخص شد 
دولت سیزدهم برای جلوگیری از رسوب کالاها 
در انبارها تعرفه ها را چند برابر افزایش داده بود 
که  و در اواخر دولت سیزدهم مشخص شد 
افزایش هزینه انبارداری نه تنها به کاهش توقف 
کالاها نینجامیده است بلکه موجب افزایش 
قیمت ها شده است؛ از این رو در تیرماه امسال 
افزایش تعرفه ها متوقف شود اما سازمان بنادر 
و کشتیرانی به این مصوبه عمل نکرده بود و رویه 
پیشین را ادامه می داد. جهانگیر در خصوص 
شهید  ترور  عوامل  پرونده  وضعیت  آخرین 
فخری زاده عنوان کرد: در این پرونده در استان 
آذربایجانغربی ۸ متهم شناسایی و برای آنها 
پرونده تشکیل شد. 3 نفر از این افراد به دلیل 
ارتکاب جاسوسی برای رژیم اشغالگر با صدور 
قرار جلب به دادرسی به دادگاه معرفی شدند. 
3 نفر از اعضای این باند علاوه بر جاسوسی 
در پوشش قاچاق مشروبات الکلی مبادرت 
به انتقال تجهیزات ترور شهید فخری زاده به 
داخل کشور کرده بودند. وی افزود: در دادگاه 
بدوی این 3 نفر به اعدام محکوم شدند، پرونده 
در مرحله فرجام خواهی است. در مورد سایر 
متهمان شناسایی شده ترور شهید فخری زاده، 
پرونده ای در دادگستری استان تهران مفتوح 
است. سخنگوی قوه قضائیه در خصوص آخرین 
جزئیات پرونده حادثه معدن طبس عنوان کرد: 
این پرونده در حال تکمیل تحقیقات است. بر 
اساس نظریه کارشناسان رسمی دادگستری 
5 نفر به عنوان مقصران حادثه معرفی شدند. 
پرونده  سخنگوی قوه قضائیه در خصوص 
تخلفات گروه دبش عنوان کرد: تعهدات ارزی 
که  گروه دبش بیش از 3 میلیارد یورو است 
برای 2.۸ میلیارد یورو رفع تعهدات صورت 
نگرفته و به میزان 2.۷ میلیارد یورو کالا وارد 
نشده است. به دلیل عدم ورود کالا به کشور 
مهلت رفع تعهد 2.2 میلیارد یورو منقضی شد. 
وی گفت: بیش از 20 هزار میلیارد تومان اموال 
اعم از منقول و غیرمنقول شناسایی و توقیف 
شده است. سخنگوی قوه قضائیه افزود: در 
کالاهای موجود نیز 6 هزار و 6۹5  خصوص 
تن چای به ارزش ۷۷2 میلیارد تومان  توسط 
سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی به 
فروش رفته است. در مزایده حضوری در 12 
آبان در استان هرمزگان از مجموع ۸۹ دستگاه 
، 52 دستگاه کانتینر چاب به مبلغ 1۷۷  کانتینر
میلیارد تومان به فروش رسیده است. جهانگیر 
در خصوص پرونده فساد در فوتبال بیان کرد: 
اخیرا موضوعاتی در خصوص پرونده فساد 
ح شده و در مورد تعدادی از  در فوتبال مطر
اشخاص حقوقی که در حوزه فوتبال فعالیت 
ح  ح و پرونده هایی طر می کردند مسائلی مطر
شده که ان  شاءا... نتایج این پرونده ها به موقع 
اطلاع رسانی خواهد شد. سخنگوی قوه قضائیه 
درباره وضعیت دو خبرنگار )نیلوفر حامدی و 
الهه محمدی( اظهارکرد: این دو نفر در تاریخ اول 
آبان امسال تقاضای عفو و مساعدت داشتند 
و در نامه ای متعهد شدند که اقدامی خلاف 
قانون و مقررات کشور انجام ندهند. همچنین 
متعهد شدند که به تعهدات کتبی و اخلاقی 
پایبند باشند. وی ادامه داد: با توجه به اینکه 
این افراد بخشی از حبس را گذراندند، تقاضای 
عفو و رافت اسلامی داشتند که در این خصوص 
رئیس قوه قضائیه دستور داد نامه آنها جهت 
بررسی و طی مراحل قانونی به کمیسیون عفو 
کنون این نامه  ارجاع شود. جهانگیر اضافه کرد: ا
به کمیسیون عفو در دادگستری استان تهران 
ارسال شده است و پس از بررسی نتیجه آن اعلام 

خواهد شد.


